
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-12-17, § 26 

 

 Tid Torsdagen den 17 december 2009 kl 14.00 – 14.30 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 22 december 2009 

 
 

 

 

Petter Lindfors Kenneth Nilsson 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (M), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Sören Swärd (M)  

Ingvar Snees (M)  

Katharina Gratschew (M)  

Gulan Avci (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Jari Visshed (S)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (M)  

Sebastian Carlsson (M)  

Anders Alvebäck (M)  

Erik Slottner (KD)  

Christer Mellstrand (C) § 5 - 26 

Margareta Malm (S) tjänstgörande 

Torkel Tigerschiöld (MP) tjänstgörande 

Clara Lindblom (V) § 22 - 26 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Petra 

Nieto, Eva Olsson, Olle Cyrén, Thomas Gustafsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 

 

 

 

 

 



  

 
 § 26 

Värtapiren. Genomförandebeslut. Valparaiso och Södra Värtan. 

Inriktningsbeslut 
Dnr E2009-511-02059 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner för sin del genomförandet av exploatering 

 inom detaljplanen för Värtapiren omfattande investeringsutgifter om 2 064 mnkr 

 samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner genomförandet och ger 

 exploateringsnämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att genomföra 

 projektet.  

 

2 Exploateringsnämnden godkänner för sin del fortsatta utredningar av 

 förutsättningarna och förberedande arbeten för exploatering inom Valparaiso 

 omfattande investeringsutgifter om 65 mnkr samt föreslår att kommunfull-

 mäktige godkänner investeringsutgiften och ger exploateringsnämnden, genom 

 exploateringskontoret, i uppdrag att fortsätta planeringen av projektet.  

 

3 Exploateringsnämnden godkänner för sin del fortsatta utredningar av 

 förutsättningarna och förberedande arbeten för exploatering inom Södra Värtan 

 omfattande investeringsutgifter om 30 mnkr samt föreslår att 

 kommunfullmäktige godkänner investeringsutgiften och ger exploaterings-

 nämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att fortsätta planeringen av 

 projektet.  

 

4 Exploateringsnämnden begär av kommunfullmäktige för år 2010 

 budgetjustering med 71 mnkr för projektet Värtapiren resterande medel får 

 beaktas i kommande års budgetar. 

 

5 Exploateringsnämnden ger exploateringskontoret i uppdrag att träffa avtal om 

 exploatering mm med Stockholms Hamn AB. 

 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets och Stockholms Hamn AB:s gemensamma tjänsteutlåtande i 

rubricerat ärende från den 9 december 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Petter Lindfors m fl (M), Gulan Avci (FP), Ann-Margarethe Livh 

 (V) Torkel Tigerschiöld (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2)     Vice ordförande Mirja Räihä Järvinen m fl (S) föreslår följande: 

 

 I huvudsak bifalla kontorets förslag till beslut samt därutöver anföra: 

 

 Det finns i det här läget en stor osäkerhet i projektet. Likväl är det ändå viktigt 



  

 att gå vidare med planerna för exploatering. 

 

 Vi vill ändå i detta tidiga skede att nämndens planering utgår från att även 

 planera in hyresrätter i området och beräkna kostnaderna utifrån att 30 % av 

 bostäderna ska vara hyresrätter. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Petter Lindfors (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner 

att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag.   

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Torkel Tigerschiöld (MP) enligt följande: 

 

 Att på detta sätt koncentrera hamnverksamheten till en yta är klokt men inte 

 okontroversiellt. Stockholm är en historisk hamnstad och bör förbli en stad med 

 ett aktivt hamnliv och mer av transporter av gods och personer per båt. 

 Vattenområdet som skall fyllas ut är mycket omfattande och givetvis har det 

 visuella effekter för området.  

 

 Normalt sett är miljöpartiet mycket restriktivt när det gäller byggande i 

 vattenområden, men här överväger sannolikt fördelarna de nackdelarna som 

 finns. Attraktiva kajområden kan genom omfördelningen frigöras för 

 bostadsbebyggelse och området kan införlivas i staden med god kollektivtrafik 

 mm. På sikt bör Louddens verksamheter flyttas och mer av containertrafiken ska 

 enligt vårt förmenande flyttas till Södertälje och Kapellskär. Det är viktigt att det 

 nya hamnområdet utformas så bra som möjligt ur miljöhänseende, dvs. t.ex. med 

 elanslutningar för att minska bullerstörningar och avgasemission, väl utbyggda 

 möjligheter för tågtransporter, möjligheter för omlastning till mindre fartyg och 

 god kollektivtrafikförsörjning till området. 

 

 Valparaisos exploatering måste framåt även utgå ifrån den övergripande 

 landskapsanalys som gjorts, inte bara teknisk ingenjörskonst och hög 

 exploatering. Det är viktigt att det, även efter en exploatering, är möjligt att 

 kunna utläsa och förstå det stora öppna landskapsstråk som leder ut i vattnet s

 öder om Värtapiren. Det får inte bli en plump i det storskaliga 

 landskapsprotokollet. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Ann-Margarethe Livh (V) enligt följande: 

 

 Syftet med Värtapiren är att koncentrera och förbättra hamnens infrastruktur och 

 därigenom även möjliggöra bostäder i attraktiva lägen. En trend i hela världen är 

 att omvandla hamnområden till bostadsområden och många gånger sker det med 

 att ensidigt bygga bort hamnarna och enbart bygga bostäder och kommersiella 

 faciliteter. Industriområden och hamnområden i stadens närhet försvinner. Vi ser 

 detta som en förlust och det är ett bekymmer. men det är rätt att staden förtätas 

 med bostäder på redan exploaterad mark, samtidigt som tunga transporter inom 

 staden måste minskas.  Men vi menar att man måste breda plats åt verksamheter 

 som har med hamn och fartyg att göra även i en stad.  



  

 

 Det finns höga miljömål för området, viket är positivt. Men vi är mycket kritiska 

 till den låga andelen hyreslägenheter. Risken finns att området blir mycket 

 segregerat, att det blir ett område enbart för höginkomsttagare. Utbyggnad av 

 kollektivtrafiken måste prioriteras då många människor kommer att röra sig i 

 området. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


